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Vammaisneuvoston toiminta vuosina 2019-2021 

 

Vammaisneuvosto piti kauden aikana yhteensä 20 kokousta. Vuoden 2020 alussa alkanut 

koronapandemia vaikutti vammaisneuvoston toimintaan. Koronapandemian tuoman 

poikkeusajan vuoksi seminaareja pidettiin kauden aikana yksi, jonka teemana oli 

henkilökohtaisen avun keskus ja henkilökohtainen budjetointi. Kauden aikana järjestettiin 

lisäksi yksi webinaari teemalla poikkeusajan digiloikka ja vammaisten osallisuus. 

 

Vammaisneuvoston edustajat olivat mukana THL:n ja FCG:n yhteiseen 

Vammaispalveluiden järjestäminen ja hankinta -tilaisuudessa, Pirkanmaan 

vammaisneuvostojen yhteisessä tapaamisessa Kangasalla, Henkilökohtaisen avun päivillä 

sekä Vammaisneuvostojen koulutuspäivillä. Edustaja oli mukana Kuntoutussäätiön Sijoita 

ja valmenna – IPS-mallin käyttö kuntoutuksessa -etäkoulutuksessa. Vammaisneuvoston 

jäsenille pidettiin koulutus allekirjoitusjärjestelmä Signen käytöstä.  

 

Vammaisneuvosto tekee yhteistyötä kaupungin eri toimijoiden, tahojen ja päättäjien 

kanssa. Kokouksissa oli kauden aikana kymmeniä vieraita (Liite 1). Kuljetuspalveluiden 

tilannetta seurattiin tiiviisti erityisesti pandemian aikana.  

 

Vammaisneuvosto laati kauden aikana lausunnot EU:n vammaiskortin käyttöönotosta 

joukkoliikenteessä, Hoitotarvikejakelun katetreista, Tampereen raitiotien osan 2 

Pyynikintori - Lentävänniemi toteuttamisesta, metsien hoidon toimintamallin 2021-2030 

luonnoksesta sekä kannanoton sähköpyörätuolien huollosta virka-aikojen ulkopuolella.  

 

Vammaisneuvosto myönsi esteettömyyspalkinnon G Livelabille vuonna 2019. 

Esteettömyyspalkintoa ei vallitsevien poikkeusolojen takia jaettu vuonna 2020. 

 

 

Esteettömyystyöryhmän toiminta vuosina 2019-2021 
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Vammaisneuvosto nimesi vammaisneuvostolle 8-henkisen esteettömyystyöryhmän, johon 

kuului myös Oriveden edustaja. Esteettömyystyöryhmä piti kokouksia pääsääntöisesti 

viikkoa ennen vammaisneuvoston kokousta. 

 

Esteettömyystyöryhmä järjesti yhteisiä palavereja kaupunkiympäristön suunnittelijoiden 

kanssa liittyen mm. liikennesuunnittelun esteettömyyteen ja teki 

esteettömyyskatselmuksia. Koronapandemian johdosta palavereja ja 

esteettömyyskatselmuksia toteutettiin etäyhteyksin.  

Esteettömyystyöryhmä antoi esteettömyyslausuntoja merkittävistä kaavoitus- ja 

rakentamiskohteista, kuten Olkahisen koulun ja päiväkodin perusparannuksesta, 

Messukylän koulun peruskorjauksesta, Pyynikintie 2 koulurakennuksesta, Taysin 

aikuispsykiatrista sairaalasta ja Kaupin pesäpallo- ja hiihtostadionista. 

Esteettömyystyöryhmä teki lausuntoluonnoksia vammaisneuvostolle Hämeenkadun 

turvallisuudesta ja linja-autojen paikkamerkinnöistä. Lisäksi esteettömyystyöryhmä antoi 

lausuntoja mm. talvikunnossapidosta ja esteettömäksi tehtävistä luontokohteista.  

Esteettömyystyöryhmä toimi asiantuntijatahona ja otti kantaa julkisten kohteiden ja 

palveluiden esteettömyyteen, kuten Fimlabin ilmoittautumisautomaattien, Taysin, 

Rauhaniemen kansankylpylän, uuden perhepuiston, Laukontorin, Amurin Helmen ja 

kaupungin joulutorin esteettömyyteen.  

Raitiotiehankkeen ja kansiareena-hankkeen etenemistä seurattiin säännöllisesti. 

Esteettömyystyöryhmä osallistui ratikan koeajotestauksen testiryhmään, mutta ratikan 

pelastusharjoitus peruuntui koronapandemian vuoksi.  

Muita esteettömyystyöryhmän käsittelemiä asioita olivat muun muassa Teiskontien 

jalankulku- ja pyöräilyväylän esteettömyys, vammaispalvelujen väistötilojen esteettömyys, 

Taysin parkkihallin inva-pysäköintipaikkojen maksullisuus, Koukkuniemen ulkoiluväylät, 

Tesoman uusi lähijunaseisake, Yliopistonkadun perusparannus, Hatanpään valtatien 

ylitys, Hämeenkadun mainosständit ja Keskustorin elävöittäminen.  

 

Esteettömyystyöryhmä järjesti esteettömyydestä kaksi koulutuspäivää Tampereen 

Aikuiskoulutuskeskus TAKK linja-autonkuljettajaopiskelijoille yhteistyössä Tampereen 

seudun Näkövammaiset ry:n ja kokemustoimijoiden kanssa.  

 

 

Vammaisneuvoston ja esteettömyystyöryhmän merkittävimmät 

saavutukset  

 

• Aktiivinen, aito osallistuminen raitiotiehankkeen suunnitteluun ja toteuttamiseen 

• Kansiareena-hankkeessa osallistuminen ja vaikuttaminen   

• Esteettömyystyöryhmän aktiivinen, edelleen vakiintunut rooli  

• Yhteistyö päättäjien ja vammaispalveluiden sosiaalityöntekijöiden kanssa. 



• Nuorten saaminen mukaan toimintaan 

• Koronapandemian ajan viestintä sekä henkilökohtaisen avun turvaaminen myös 

pandemian aikana. 

 

  

Vammaisneuvoston ja esteettömyystyöryhmän merkittävimmät haasteet 

 

• Koronapandemian tuomat haasteet. Vammaisneuvoston järjestämiä seminaareja 

sekä tapaamisia jouduttiin perumaan. Pandemian johdosta siirryttiin 

etäkokoustamiskäytäntöihin.  

• Esteettömyyspalkintoa ei annettu vuonna 2020 

• Yhteydenottoja tullut nopeallakin aikataululla 

• Päätöksenteossa ei ole aina otettu vammaisneuvostoa mukaan, johtuen mm. 

henkilövaihdoksista ja sen tuomista tietokatkoista. Kaupungin toimielimet ovat 

pääsääntöisesti ottaneet vammaisneuvoston mukaan päätöksentekoon, mutta 

esim. koronanyrkissä ei huomattu ottaa ajoissa mukaan.  

• Vammaisneuvoston ja esteettömyystyöryhmän esittelijäsihteerin vaihtuminen 

syksyllä 2019 ja kesällä 2021.  

 

 

 



Liite1 

 

Vammaisneuvoston kokouksien vieraat kaudella 2019-2021 

 

• Kestävän kaupunkiliikkumisen suunnitelmaa ja sen toimenpide-ehdotuksia 

kokouksessa esitteli liikenneinsinööri Heljä Aarnikko. 

• Digisaavutettavuus-projektia ja sen tavoitteita ja etenemisaikataulua esitteli 

projektipäällikkö Hannu Ovaska. 

• Pirkanmaan omais- ja perhehoidon sekä henkilökohtaisen avun keskuksesta 

kertomassa olivat johtava sosiaalityöntekijä Milja Koljonen ja sosiaalityöntekijä 

Leena Köykkä. 

• Kulttuuripääkaupunkihakuhanketta esitteli projektikoordinaattori Salla Ponkala.  

• Järjestöedustamo esittäytyi vammaisneuvostolle, puhumassa Katja Metsävainio ja 

Christina Brandt. 

• Erityisryhmien asumisen suunnitelmaa esitteli suunnittelupäällikkö Sisko Hiltunen.  

• Apulaispormestari Johanna Loukaskorven vierailu keskustelemaan vammais- ja 

esteettömyysasioista. 

• Tuomi Logistiikalta kuljetuspalveluista keskustelemassa olivat kuljetuspäällikkö 

Ellinoora Tuusa, palveluesimies Päivi Ylitie ja henkilöliikennejohtaja Jussi Teronen.  

• Vammaispalveluiden tilasta korona-aikana ja sen jälkeen keskustelemassa oli 

johtava sosiaalityöntekijä Leena Köykkä, sosiaaliohjaaja Tia Salminen ja vastaava 

sosiaalityöntekijä Anna Lemmetyinen. 

• Terassien laajentamisen vaikutuksista jalkakäytävien esteettömyyteen 

keskustelemassa olivat kilpailukykyjohtaja Anna-Kaisa Heinämäki ja 

kiinteistöjohtaja Virpi Ekholm.  

• Apulaispormestari Jaakko Stenhällin vierailu keskustelemaan vammaisasioista ja 

erityisryhmien asumisesta. 

• Digisaavutettavuus-projektia ja sen tavoitteita ja etenemisaikataulua kokouksessa 

esitteli projektipäällikkö Hannu Ovaska. 

• Henkilökohtaisen avun keskuksen kuulumisia kertoivat projektipäällikkö Milja 

Koljonen ja palveluohjaaja Marika Otsola.   

• Liikuntapalveluiden esteettömyyteen ja saavutettavuuteen liittyvistä kysymyksistä 

keskustelemassa olivat suunnittelija Anna Henttonen ja viestintäsuunnittelija Satu 

Lähteenmäki.  



• Vanhusneuvoston ajankohtaisista asioista ja neuvostojen yhteistyöstä 

keskustelemassa oli suunnittelija Kirsi Nurmio.  

• Kaupungin turvallisuussuunnitelmasta keskustelemassa oli riskienhallinta- ja 

turvallisuusjohtaja Jouni Perttula.  

• Vammaispalvelulain ja sosiaalihuoltolain matkojen yhdistelyn jatkamista koskevasta 

asiasta asiantuntijoina keskustelemassa olivat epidemiologi Sirpa Räsänen ja 

hallintoylilääkäri Arto Lemmetty. 

• Kestävän kaupunkiliikkumisen suunnitelmaa ja sen toimenpide-ehdotuksia 

kokouksessa esittelivät projektipäällikkö Sanna Ovaska ja liikenneinsinööri Heljä 

Aarnikko. 

• Liikuntaesteisten pysäköinnin suunnittelusta ja toteutuksesta Tampereella 

keskustelemassa olivat erikoissuunnittelija Tuula Somppi ja liikenneinsinööri Pekka 

Stenman.  

• Kaupungin kotouttamisohjelman uudistuksesta keskustelemassa oli kansainvälisen 

osaamisen palveluiden johtaja Mari Taverne. 

• Vaikuttamistoimielinten toimintaedellytysten ja vaikutusmahdollisuuksien 

kehittämisen suunnitelmasta keskustelemassa oli kehittämispäällikkö Hanna 

Karojärvi.  

• Pirkanmaan tulevaisuuden sote-keskus -hanketta (PirSOTE) esitteli 

projektisuunnittelija Noora Karumaa.  

• Tampereen kaupungin verkkosivujen uudistusta esittelivät projektipäällikkö Elina 

Tervi, projektipäällikkö Päivi Hodgson ja projektipäällikkö Satu Aalto. 

• Maakunnallisista apuvälineasioista keskustelemassa olivat projektiryhmän jäsenet 

hankepäällikkö Milja Koljonen, palvelupäällikkö Jaana Larimo, palvelupäällikkö 

Marjaana Räsänen ja sosiaalityöntekijä Visa Takala. 

• Virastotalon uudisrakennus- ja perusparannushanketta esittelivät 

työhyvinvointipäällikkö Sami Uusitalo, työympäristökehittämisen ja 

muutosvalmennuksen johtava asiantuntija Catarina Wikström, sekä arkkitehti 

Lemarchand Olivier. 

• Asemakeskus-hanketta esittelivät hankekehityspäällikkö Henri Väänänen, 

markkinointi- ja viestintäsuunnittelija Noora Kumpulainen, arkkitehti Timo Meuronen 

ja projektiarkkitehti Marjut Ahponen. 

• Kehitysvammaisten asumispalveluiden ja työ- ja päivätoiminnan kilpailutuksesta 

keskustelemassa oli palvelupäällikkö Anna Mustonen.  

• PirSoten ja hyvinvointialueen valmistelujen tilannekatsausta esitteli sote-

muutosjohtaja Jaakko Herrala. 


